
 

 

Kriminalpræventivt lokalrådsmøde 27. november 2023  
  
Deltagere Nordsjællands Politi: Politikommissær Christian Kobbernagel (næstformand), Områdebetjent 
Morten Halkjær og specialkonsulent Emil Hermund.   
  
Deltagere Hillerød Kommune: Chef for Kultur, Idræt og Fritid Pia Kjær (formand), SSP-leder Svenn Petersen, 
Borger- og socialchef Tina Lyhne, Leder af HUV Tim Bjørn Grønnehøj Eriksen, sektionsleder TVP Henning 
Uldal og faglig leder Tinne Simonsen (referent på mødet).  
  
Afbud: Skolechef Hanne Frederiksen, Bygge- og brandkoordinator Morten Schou, Borger- og socialchef Tina 
Lyhne og Jobcenterchef Stine Hollensted.  
  

1. Velkommen og præsentation  
Præsentation af og for Emil Hermund, som fremover deltager som konsulent fra politiet i 
stedet for Maya Nyborg og Henning Uldal (sektionsleder og kommunens trafikansvarlige) 
som repræsenterer Trafikforum og også deltager for første gang.  

  
2. Indbrud i privat beboelse  

� Status og statistik  
Laveste nogensinde. Faldt for hele kredsen under corona og er blevet på et lavt niveau.  
  

3. Færdselssikkerhed og –tryghed  
� Status på området - herunder status på Trafikforum v/Henning  
Det der fylder er, at implementere 40 km. zoner skal være implementeret den udgangen 
af 2024. Udfordringer med trafikudvikling i Hillerød Syd (med mange store virksomheder 
der udvider og udvikling omkring ny bydel), arbejde i gang med COWI for bedre 
trafikudvikling. Trafikforum er også i gang i Hillerød og kalendersat. Har også fokus på 
det kriminalpræventive i trafikplanlægning.  
  

4. It-relateret økonomisk kriminalitet og digitale krænkelser  
� Status på området  
Statistik på kommuneniveau er udgået. Det giver ikke længere mening da der dels er 
meget store mørketal (kun meget lidt af kriminaliteten f.eks. på sociale medier bliver 
anmeldt) og dels er det en kriminalitetskategori, der går på tværs af kommunegrænser 
Hvis der viser sig lokale/kommunale trends, som er vigtige at drøfte på tværs, vil det 
bliver løftet ind på det kriminalpræventive lokalråd. Københavns Universitet er ved at 
udarbejde materiale i teknologiforståelse, som bliver et skemalagt ”dannelsesfag og 
teknologiforståelse” både i folkeskole og ungdomsuddannelser.    
Der er fokus på AI og hvad det kommer til at betyde for fremtidens kriminalitet. Bestil en 
betjent – ny materiale sendes ud til lokalrådet. Politiet opfordrer til at man går via bestil 
en betjent og ikke direkte med lokalbetjenten.  
  



 

 

5. Styrke indsatsen mod salg af euforiserende og andre ulovlige stoffer i det offentlige rum 
med henblik på at nedbringe den utryghedsskabende adfærd og tilgængeligheden  
� Drøftelse: Afholdelse af temamøde på tværs af kommunale afdelinger og 

Nordsjællands Politi (jf. handleplanen). Formål at opnå fælles vidensgrundlag og 
indsigt i forskellige perspektiver på forebyggelse. Måske august/september Status 
på planlægning på næste møde.  

  
6. Samarbejde om at skabe trygge byrum  

� Nyt på området og fra arbejdsgruppen  
Orientering om samarbejde på Biblioteket og synlighed i Slotsarkaderne. Gruppen 
orienterer om, at der ikke er områder, der er særligt utrygge målt på faktiske hændelser. 
Ind imellem er der episoder på stationen eller på Posen som bliver håndteret. Politiet 
fortæller, at der i andre kommuner arbejdes med tryghed ud fra borgerhenvendelser, da 
det er svært at trække data for området. Orientering om, at der har været dialog med 
byplanlæggerne om tryghed i det offentlige rum og at DKR´s publikation ”Trygge byrum 
for all, mange, få” er videreformidlet.   

  
7. Status på Koordinationsnetværket v/Morten  

Opstartsmøde på mandag hvor formål, indhold og kadence vil blive nærmere fastlagt.  
Deltagerkredsen er §115 + kontrolenheden.  
  

8. Beredskab vedr. negativ social kontrol og æresrelaterede konflikter  
� Status på arbejdet v/ Svenn  

Møde med SIRI i januar med alle de kommunale interessenter. Et krav i Barnets Lov.  
  

9. Årsstatus fra Lokalrådet til Kredsrådet  
� Hvad ønsker Lokalrådet at gøre Kredsrådet opmærksom på? Overvej 3 punkter, som 

der ønskes at gøre Kredsrådet opmærksom på.  
� Har Lokalrådet ideer til relevante temaer, som kan tages op i Kredsrådet?  
• Udvikling i (nye) stoffer blandt unge  
• Gøre opmærksom på at vi arbejder med at forstå hinandens 

forebyggelsesforståelse/tilgang/fokus  
• Kriminalprævention i byudvikling/planlægning af byrum  

  
10. Eventuelt  

� Drøftelse af tematiseret lokalrådsmøde v/NSJP  
Kunne f.eks. handle om digitale krænkelser, hvad man ved om hvad der virker 
forebyggelsesmæssigt og om der er brug for flere/nye/andre tiltag. Kommunen drøfter 
på næste formøde om vi har behov   
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